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»پزشک ایتالیایی«: 
ویروس کرونا احتمالا پیش از 
ساخت واکسن، از بین می رود

یک پزشک ایتالیایی از ضعیف شدن قدرت ویروس کرونا خبر 
داده و اعلام کرده ممکن است پیش از ساخت واکسن، کرونا 

خود به خود از بین برود.
به گزارش نیویورک پست، یک پزشک ایتالیایی متخصص 
بیماری های عفونی معتقد است که ویروس کرونا کم خطرتر 

شده و ممکن است بدون نیاز به واکسن از بین برود.
عنوان  با  آمریکایی  روزنامه  این  در  شده  درج  گزارش  در 
»پزشک ایتالیایی: ویروس کرونا در حال ضعیف شدن است 
و احتمالا به خودی خود از بین برود« آمده است:   »دکتر 
ماتئو باستی)Matteo Bassetti(، رییس کلینیک بیماری های 
عفونی بیمارستان سان مارتینو ایتالیا در این خصوص گفت: به 
نظر می رسد ویروس قدرت کمتری پیدا کرده و این امر احتمالا 

ناشی از جهش های )موتاسیون( ژنتیکی است.
باستی افزود: با توجه به تجارب آزمایشگاهی که من دارم 
شدت و حدت عمل ویروس به مرور زمان تغییر می کند. در 
ماه مارس )اسفند( و اوایل آوریل )فروردین( الگوهای بیماری 
کووید-۱۹ کاملا متفاوت بودند و بیماران با علائم شدیدی به 
مراکز درمانی مراجعه می کردند و به اکسیژن و دستگاه تنفسی 
نیاز داشتند. اما در ماه گذشته الگوی بیماری کاملا دستخوش 

تغییر شده است.
باستی ادامه داد: عملکرد ویروس در اوایل شیوع بیماری مانند 
حمله یک ببر گرسنه بود، اما اکنون بیشتر شبیه یک گربه 
وحشی است. چراکه حتی بیماران سالخورده ۸۰ یا ۹۰ ساله 
که در اوایل همه گیری ظرف دو یا سه روز جان خود را از 
دست می دادند، اکنون بدون کمک نفس می کشند و نیازی 

به بستری شدن ندارند.
وی یکی از دلایل ضعیف شدن ویروس کرونا را جهش های 
ژنتیکی آن در واکنش به اقدامات رعایت فاصله اجتماعی 
دانست. باستی گفت: من فکر می کنم قدرت ویروس تغییر 
کرده است زیرا سیستم ایمنی بدن ما به ویروس واکنش نشان 
می دهد و ما به دلیل قرنطینه، استفاده از ماسک و رعایت 

فاصله اجتماعی کمتر به ویروس مبتلا می شویم.
این پزشک ایتالیایی خاطرنشان کرد: ممکن است پیش از 

ساخت واکسن، خود ویروس ریشه کن شود.
باستی با اعلام اینکه اکنون تعداد مبتلایان کمتری نسبت 
به اوایل همه گیری داریم، گفت: این بیماری می تواند در 
نتیجه مشخصه اصلی ویروس ها یعنی خاصیت خود محدود 

شوندگی از بین برود.
هرچند در این میان برخی دیگر از محققان به اندازه باستی 
خوشبین نیستند و بر این باورند که ممکن است ریشه کنی 

ویروس سال ها به طول انجامد.
»دکتر بهارات پانکانیا« استاد دانشکده پزشکی دانشگاه اکستر 
انگلستان گفت: من انتظار ندارم که ویروس به این سرعت از 
بین برود. مگر آنکه دیگر شخصی برای ابتلا وجود نداشته باشد 
و ساخت واکسن موفقیت آمیز باشد. درست همانگونه که برای 
آبله مرغان پیش رفت. اما از آنجا که این ویروس به شدت 

مسری است، به این زودی ها از میان نمی رود.

عضو هیات علمی دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی 
نسبت به تبعات ناشی از رعایت نکردن نکات بهداشتی 
گفت:  و  داد  هشدار  مردم  سوی  از  فاصله گذاری ها  و 
اپیدمی کرونا تمام نشده و همچنان با شدت گذشته 
عمل می کند، بسیاری از استان ها در وضعیت قرمز قرار 

دارند و آمار مبتلایان بسیار بالا است.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از دانشگاه علوم پزشکی 
شهید بهشتی، عاطفه عابدینی فوق تخصص بیماری های 
ریوی بیمارستان دکتر مسیح دانشوری اظهارداشت: تهران 
نیز وضعیت خوبی ندارد و طی چند روز اخیر با روند رو به 
افزایشی روبرو بوده که تماس های مکرر مردم در اماکن 
عمومی بدون استفاده از ماسک و سایر ابزار حفاظتی و 
عدم رعایت فاصله گذاری اجتماعی از مهم ترین عوامل 

افزایش شیوع و انتقال بیماری است.
وی تصریح کرد: تماس های مکرر مردم در اماکن عمومی 
و  حفاظتی  ابزارهای  سایر  و  ماسک  از  استفاده  بدون 

رعایت نکردن فاصله گذاری اجتماعی از مهم ترین عوامل 
شیوع و انتقال بیماری است.

بالینی و علایم  با بیان این که کووید ۱۹ تظاهرات  وی 
متنوعی دارد، افزود: البته همچنان شایع ترین عضوی که 
درگیر می شود، ریه و بعد از آن علایم گوارشی است که به نظر 

می رسد نسبت به اوایل شیوع اپیدمی افزایش یافته است.
این پزشک فوق تخصص ادامه داد: با گذشت زمان دانش 
متخصصان نسبت به این بیماری نوپدید افزایش یافته 
است،   درحال حاضر می دانیم که بسیاری از سردردهای 
مقاوم یا تازه آغاز شده یا کاهش حس چشایی یا بویایی 

می تواند از علایم کرونا باشد.

آغاز سردردهای مقاوم می تواند از علائم کرونا باشد

عابدینی ادامه داد: همچنین اختلالات لخته ای منجر به 
سکته مغزی نیز از دیگر علایم احتمالی ویروس کووید 
۱۹ است که در اوایل اپیدمی یا کمتر مشاهده می شد 
و یا توسط کادر درمان و متخصصان مورد توجه قرار 

نمی گرفت.
وی یادآور شد: این در حالی است که طی چند وقت اخیر 
برخی بیماران کرونایی با علائم سکته و یا سردردهای 

مقاوم تازه شروع شده مراجعه می کنند.
عضو هیات علمی دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی 
تصریح کرد: البته این تظاهرات بالینی متنوع به این 
معنا نیست که دیگر ریه درگیر نمی شود، بلکه علاوه بر 
ریه احتمال درگیری سایر بخش ها هم وجود دارد، ولی 
به نظر می رسد که علائم بیماری نسبت به اوایل اپیدمی 
تغییر کرده بخصوص این که افراد معمولا با علائم ناشایع 

مراجعه می کنند و پس از  اسکن ریه، درگیری ریوی هم 
مشاهده می شود و متاسفانه هنوز عامل مرگ بیماران 

کرونایی نارسایی های تنفسی است.
عابدینی درمورد وضعیت مرگ و میر بیماران کرونایی، 
عنوان کرد: در ابتدای اپیدمی اکثر بیماران با وضعیت تنگی 
نفس حاد مراجعه می کردند که همین مساله عامل افزایش 
آمار مرگ ومیر بیماران کرونایی بود البته احتمال جهش 
یا تضعیف و کاهش شدت آسیب زایی ویروس نیز جزو 
فرضیه های مطرح است که هنوز تایید قطعی نشده است.
با بیان این که تعداد کیس های شدید بیماری کمی 
میزان  هنوز  البته  گفت:  است،  پیداکرده  کاهش 
مرگ ومیر ناشی از بیماری کرونا وجود دارد و همچنان 
باقی  نوپدید  بیماری  این  درباره  زیادی  ناشناخته های 
مانده، به عنوان نمونه هنوز نمی دانیم چه افرادی از نظر 
ایمنی ژنتیکی مستعد ابتلا بوده و بدن شان قدرت مقابله 

با آن را ندارد.

استفاده از ماسک برای تمام افراد ضروری است

این فوق تخصص ریه بیمارستان دکتر مسیح دانشوری 
با تاکید بر ضرورت استفاده از ماسک برای تمامی افراد 
جامعه،  عنوان کرد: بسیاری از افراد ممکن است ناقل 
بدون علامت باشند و از این طریق منجر به شیوع بالاتر 
بیماری شوند،   برخی علائم خفیف داشته و بدون توجه 
به این مسئله در مجامع عمومی و محیط کار حاضر 
می شوند و بیماری را به سایرین منتقل می کنند و به این 
مساله نیز توجه نمی کنند که شاید بیماری در نفر بعدی 

شدیدتر ظاهر شده و یا حتی منجر به مرگ افراد شود.

خبر اول

»استاد دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی«:

کرونا همچنان با شدت گذشته عمل می کند

سلامت

سخنگوی وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی گفت: 
تاکنون ۲۰۷ هزار و ۵۲۵ نفر در کشور به طور قطعی به 
ویروس کرونا مبتلا شده اند و با فوت ۱۱۹ نفر در ۲۴ 
ساعت گذشته، شمار جان باختگان کرونا در کشور به 
۹ هزار و ۷۴۲ نفر رسیده و تا کنون 166 هزار و 427 نفر 

بهبود یافته و ترخیص شده اند.
سیما سادات لاری روز گذشته درباره آخرین آمار مبتلایان 
قطعی به ویروس کرونا در کشور و موارد فوت ناشی از 
این ویروس بیان کرد: تا دیروز )۲ تیر ۱۳۹۹( و بر اساس 
معیارهای قطعی تشخیصی، دو هزار و ۵۷۳ بیمار جدید 

مبتلا به کووید۱۹ در کشور شناسایی شد که هزار و ۳۱۹ 
بیماران  این حساب، مجموع  با  بستری شدند.  مورد 

کووید۱۹ در کشور ۲۰۷ هزار و ۵۲۵  رسید.
داد: متاسفانه در طول ۲۴ ساعت گذشته،  ادامه  وی 
۱۱۹بیمار کووید ۱۹ جان خود را از دست دادند و مجموع 
جان باختگان این بیماری تاکنون به ۹ هزار و ۷۴۲ نفر 

رسید.
معاون وزیر بهداشت گفت: خوشبختانه تا کنون ۱۶۶ 
هزار و ۴۲۷ نفر از بیماران، بهبود یافته یا از بیمارستان ها 
ترخیص شده اند. همچنین ۲۸۹۸ نفر از بیماران مبتلا به 

کووید۱۹ در وضعیت شدید این بیماری تحت مراقبت 
قرار دارند.

لاری بیان کرد: تاکنون یک میلیون و ۴۴۹ هزار و ۴۲۰ 
آزمایش تشخیص کووید۱۹ در کشور انجام شده است.

سخنگوی وزارت بهداشت گفت: استانهای خوزستان، 
هرمزگان، کرمانشاه و آذربایجان شرقی در وضعیت قرمز و 
استانهای فارس و کرمان در آستانه وضعیت هشدار قرار 
دارند. در طول ۲۴ ساعت گذشته، ۸ استان کشور هیچ 
موردی از فوت ناشی از کووید۱۹ نداشتند و در ۴ استان 

فقط یک مورد فوت بیمار کووید۱۹ ثبت شده است.

دکتر ماهرخ السادات مصلایی با اشاره به اینکه شیوع 
ویروس کرونا باعث شد هفته ملی سلامت مردان که هر 
ساله اسفندماه برگزار می شد، خردادماه برگزار شود، گفت: 
طبق اعلام وزارت بهداشت این هفته از بیست و ششم 

خرداد آغاز و فردا یکم تیرماه به پایان می رسد.
وی شعار هفته بین المللی سلامت مردان را با توجه 
به شیوع بیماری کرونا »برای کووید - ۱۹ اقدام کنید« 
اعلام کرد و گفت: در بحث بیماری کرونا دو عامل سن و 
جنس اهمیت بالایی دارد زیرا متأسفانه در سطح جهان 
آمار ابتلاء و مرگ و میر در اثر این بیماری در افراد با 

سنین بالا و از سویی مردان، بیشتر است.
نتایج  به  کرج  شهرستان  غرب  بهداشت  مرکز  رئیس 
حاصل از مطالعات انجام شده از سوی وزارت بهداشت 
در خصوص علل تأثیرگذار در افزایش سطح ابتلای مردان 

به بیماری کرونا نسبت به زنان، گفت: یک مورد مسائل 
بیولوژیک است زیرا از نظر ژنتیکی زنان دارای کروموزوم 
ایکس - ایکس و مردان کروموزوم ایکس - وای هستند 
و وجود یک کروموزوم ایکس بیشتر در زنان ایمنی بدن 
آنها در برابر کووید - ۱۹ را نسبت به مردان افزایش می دهد.

مردان کمتر به سلامت خود اهمیت می دهند

وی با این توضیح که از نظر شغلی نیز سطح حضور 
مردان و اشتغال آنها در جامعه از زنان بیشتر است، عنوان 
کرد: به همین دلیل مردان بیشتر از زنان در بیرون از خانه 

و در معرض خطر ابتلاء به بیماری کووید - ۱۹ هستند.
رئیس مرکز بهداشت غرب شهرستان کرج توضیح داد: 
مردان با اینکه در جامعه سطح اشتغال بالایی دارند اما 
متأسفانه نسبت به زنان کمتر به سلامت خود اهمیت 

می دهند، از طرفی حضور مردان در بخش مشاغل پرخطر 
از لحاظ ابتلاء به کرونا مانند حوزه مدیریت پسماند، 
سیستم حمل و نقل عمومی، آرامستان ها و یا فرودگاه ها 
بیشتر از زنان است و به همین دلیل بیشتر در معرض 

ویروس کرونا هستند.
مصلایی با اشاره به اینکه عامل فرهنگی مهمی موجب 
شده که سطح ابتلاء و مرگ ناشی از کرونا در مردان بیشتر 
از زنان باشد، گفت: این باور که مردان خود را قوی تر از زنان 
می دانند باعث شده کمتر به سلامت خود اهمیت بدهند 

در حالی که سلامتی مهم است و باید مورد توجه باشد.
وی با اشاره به اینکه کرونا در افرادی از جامعه که ریسک 
فاکتور دارند بیشتر از دیگران است، افزود: سن ۶۰ سالگی 
که ابتدای سالمندی است خطر ابتلاء و مرگ و میر در 

کرونا را بیشتر می کند.

166 هزار 427 نفر از مبتلایان کرونا بهبود یافتند

»رئیس مرکز بهداشت غرب شهرستان کرج«:  مردان كمتر به سلامت خود اهمیت می دهند

کرونا در ایران

سیاست خارجی
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3 اجتماعی

»اینک انسان«!
زندگی  طول  در  انسان 
خویش با رفتارهای مختلف 
تهدید  عنوان  به  دیگران 
برای خود درگیر بوده است. 
هستند  افرادی  مقابل  در 
رفتارهای  کننده  اقدام  که 
پرخطر محسوب می شوند 
و به خود و دیگران آسیب وارد می کنند. سنین جوانی و 
بویژه دوران دانش آموزی، به دلیل مشاركت بیشتر جوان 
در گروه همسالان و قرار گرفتن در موقعیت های اجتماعی 
و  اجتماعی  تحصیلی،  های  مسئولیت  نیز  و  تر  متنوع 
اقتصادی بیشتری كه از او انتظار می رود، می تواند بیشتر 
مستعد ارتكاب رفتارهای پرخطر باشد. چرا كه گرایش به 
با  مؤثر  مواجهه  از  گریز  نوعی  واقع  در  پرخطر  رفتارهای 
موقعیت های تنش زا است. در این میان به رفتار جنسی 
نامشروع، مصرف مواد، سیگار و خشونت می توان یاد کرد. 
در حال حاضر مسئله رفتارهای پرخطر یکی از معضلات 
اصلی جامعه ماست و اگر بینش و گرایش جوانان در این 
زمینه اصلاح نشود، پیامدهای منفی بسیاری را به دنبال 
آن ها  بررسی دلایل و گرایش  رو  این  از  خواهد داشت. 
به رفتارهای پرخطر، از اهمیت و ضرورت فراوانی برخوردار 
است؛ چرا که گرایش افراد و بخصوص جوانان به عنوان 
آینده سازان و نیروها و عوامل اصلی توسعه و پیشرفت 
جامعه باعث بروز مشکلات گسترده ای هم برای خود فرد 
و هم برای جامعه خواهد شد خواهد کرد. چشم انداز زمانی 
یک ساختار فراگیر است گه در راه ما برای پیدایش جهان 
و در بسیاری از پیامدهای رفتاری تاثیر می گذارد و در 
رمزگذاری، ذخیره سازی و یادآوری رویدادهای تجربه شده 
در طول زندگی و همچنین در تشکیل اهداف کوتاه مدت 
و بلند مدت استفاده می شود. این مفهوم یکی از ویژگی 
های شخصیتی است که نقش مهمی در فرایندهای زندگی 
ایفا می کند و بسیاری از حوزه های فعالیت بشری را تحت 

تاثیر قرار می دهد.

مربیان ورزشی از همیشه مظلوم تر!
سراپا اگر زرد و پژمرده ایم  

ولی دل به پائیز نسپرده ایم      
چو گلدان خالی لب پنجره                 
ترک  های  زخم  از  پر 

خورده ایم
همه  که  روزها  این  در 
ویروس  یک  درگیر  جامعه 
با  ولی  هستند  کوچک 
وجود این کوچکی مشکلات بزرگی را برای همه رقم زده 
اند یکی از قشرهایی که بیشترین آسیب را دیده اند و هیچ 
گونه فکری برای  ضرر و زیان آن ها  نشده مربیان ورزشی 
هستند. استان البرز که در شش ماه گذشته یا ساده تر 
بگویم از زمانی که کرونا آغاز شد تمام زحماتی که در طول 
سال های گذشته کشیده اند خیلی راحت به دست باد 
سپرده شد. زحماتی که برای هنرجویان کوچک و بزرگ 
این استان کشیده شده تا جذب ورزش شوند حال بعد از 
گذشت چند ماه وقتی اعلام بازگشایی اماکن ورزشی داده 
می شود در هر کلاس حتی به تعداد انگشتان یک دست 
هم تعداد هنرجویان نمی رسد؛ این یک طرف قضیه و از 
طرف دیگر در این چند ماه این آب باریکه بسیار کوچک 
که منبع درآمد بسیار ناچیزی برای مربیان بوده قطع شده 
است. حال شما بگوئید چه راهکاری می شود برای این 
قشر از جامعه که حق بزرگی به گردن سلامت و روان ما و 
فرزندانمان دارند چه باید کرد تا شاید کمی مرحم زخمشان 

باشد؟

وزیر راه و شهرسازی اعلام کرد که تاکنون بیش از ۵۰ 
انجام شده  بزرگراه شمالی کرج  درصد عملیات احداث 

است .
پروژه  از  بازدید  حاشیه  در  گذشته  روز  اسلامی  محمد 
بزرگراه شمالی کرج که با حضور رئیس سازمان برنامه و 
بودجه انجام شد، با بیان اینکه این پروژه به طول ۱۷.۵ 

کیلومتر در حال اجرا است افزود.

بزرگراه شمالی کرج بخش عظیمی از ترافیک اتوبان کرج 
- قزوین در محدوده کلانشهر کرج که ترافیک پرتراکمی 

است را کاهش می دهد.
وی اضافه کرد: توافق کلی و مذاکرات لازم برای تزریق 
اعتبارات ملی به پروژه صورت گرفته و امروز در حضور 
رئیس سازمان برنامه و بودجه در خصوص چگونگی تزریق 

این اعتبار توافق خواهیم کرد.
اسلامی با اشاره به اینکه هدفگذاری  برای بهره برداری از 
این پروژه تا یکسال آینده است افزود: با بهره برداری از 
پروژه بزرگراه شمالی کرج شبکه عبور و مرور ترانزیتی و 
محلی استان های تهران، البرز و همچنین استان های 

همجوار تامین و تکمیل می شود.
وی ادامه داد: مشکل اصلی بر سر راه اجرای این پروژه 
، معارض های ملکی و تاسیسات زیر بنایی بوده که با 
همکاری دیگر دستگاه ها تا حدود زیادی رفع شده است.

عملیات احداث بزرگراه شمالی کرج از تیرماه ۹۵ آغاز شده 
است، این بزرگراه با عبور از ارتفاعات شمالی شهر کرج، 
آزاد راه شهید همت را به آزاد راه کرج - قزوین متصل 

می کند.

دولت برای اتمام پروژه اعلام آمادگی کرد

معاون رییس جمهوری و رییس سازمان برنامه و بودجه 
اعلام کرد که دولت آمادگی دارد تا در تکمیل پروژه بزرگراه 

شمالی کرج به شهرداری این کلانشهر کمک کند.
محمدباقر نوبخت روز گذشته در حاشیه بازدیدی که به 

همراه وزیر راه و شهرسازی از پروژه بزرگراه شمالی کرج 
داشت، افزود: دولت به دنبال آن بود تا یک پروژه بزرگراه یا 
آزاد راهی از سمت تهران به کرج به سرانجام برساند که این 
امر به تکمیل آزاد شهید همت بین تهران و کرج ختم شد.
وی ادامه داد: ما این پروژه را در ماه های اخیر به سرانجام 
رساندیم اما برای اینکه  مردم از آزاد راه  شهید همت به 
نحو مطلوب و بدون مشکلات ترافیکی استفاده کنند و از 
این معبر نیز بتوانند  به سمت استان های غربی و شمالی 
گذر نمایند دولت اعلام آمادگی کرده تا به شهرداری کرج 

برای اتمام آزاد راه شمالی این کلانشهر کمک کند.
وی اضافه کرد: بایستی حدود ۳۰۰ میلیارد تومان اعتبار 
به شهرداری کرج برای اتمام پروژه بزرگراه شمالی تزریق 
اعتبار و مساعدت مالی کنیم که بدین طریق در کمتر از 

یکسال این پروژه بهره برداری شود.
نوبخت با بیان اینکه تاکنون بر مبنای وعده ای که با 
شهرداری کرج داشته ایم به جلو رفته ایم گفت: از نظر 
آنچه سهم  بزرگراه شمالی،  به پروژه  تزریق منابع مالی 

دولت است متوقف نمی شود.
بزرگراه شمالی کرج که به نام سردارسپهبد شهید حاج 
قاسم سلیمانی نامگذاری شده از تیرماه سال ۹۵ عملیات 
احداث آن آغاز شده که تاکنون حدود ۵۰ درصد پیشرفت 

فیزیکی داشته است.
این آزاد راه به طول ۱۷.۵ کیلومتر ،آزاد راه شهید همت 
را در شرق کرج به آزاد راه کرج - قزوین در غرب کرج  

متصل می کند.

»البرز« چه خبر؟

»وزیر راه و شهرسازی« خبر داد:  

اتمام ساخت بیش از نیمی از بزرگراه شمالی کرج
دولت برای اتمام پروژه اعلام آمادگی کرد

جامعه

مکث

سید محمدرضا  حسینی

  نویسنده

سردار »عباسعلی محمدیان«: هشت میلیارد ریال مواد پتروشیمی خارجی قاچاق در ساوجبلاغ کشف شد 

»رئیس دانشگاه علوم پزشکی البرز«:  مردم همچنان به پروتکل های بهداشتی عمل کنند

»البرز« چه خبر؟

فرمانده انتظامی البرز از کشف هشت میلیارد ریال مواد 
شیمیایی قاچاق در شهرجدید هشتگرد در شهرستان 

ساوجبلاغ خبر داد.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از ایرنا، سردار عباسعلی 
محمدیان روز گذشته گفت: ماموران مبارزه با قاچاق کالا 
و ارز شهرستان ساوجبلاغ در پی کسب خبری مبنی بر 
اینکه مقادیر زیادی آمونیوم بی کربنات خارجی قاچاق 

در یک سوله دپو شده که یک تیم ویژه به محل مورد 
نظر اعزام شدند.

وی اضافه کرد: ماموران پس از تحقیقات اولیه و صحت 
موضوع با حکم نیابت قضایی به محل مورد نظر مراجعه و 
ضمن بازدید از انبار سه هزارو ۶۰۰ گونی ۲۵ کیلوگرمی  به 
وزن ۹۰ هزار کیلوگرم آمونیوم بی کربنات خارجی قاچاق 

که فاقد هرگونه اسناد و مجوز گمرکی بود کشف کردند.

سردار محمدیان افزود: ارزش کالای کشف شده هشت 
میلیارد ریال برآورد شده و طی تحقیقات بیشتر مشخص 
شد که انبار مذکور در سامانه انبارها نیز ثبت نشده که با 

حکم قضایی پلمب شد.
در این زمینه یک نفر دستگیر و پرونده متهم  به پلیس 
امنیت اقتصادی و تعزیرات حکومتی استان البرز  ارجاع 

شد.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی استان البرز با بیان اینکه 
همکاری خوب مردم در روزهای آغازین شیوع کرونا موجب 
کاهش ابتلابه این بیماری شد، بیان داشت : انتظار می 

روند مردم همچنان به پروتکل های بهداشتی کنند.
دکتر حسین کریم روز گذشته گفت: در این روزها شاهد 
سیر صعودی ابتلا به ویروس کرونا هستیم اما از پیک 
مردم  همکاری  با  امیدواریم  که  ایم  نکرده  عبور  اول 

بتوانیم  این بیماری را مهار کنیم.
وی با تشریح اقدامات و فعالیت های دانشگاه علوم 
پزشکی البرز از زمان شیوع بیماری کرونا در اوایل اسفند 
ماه سال گذشته، افزود: با هماهنگی و همکاری ستاد 
مبارزه با بیماری کرونا در استان، دستگاه ها و نهادها  از 
جمله سپاه امام حسن مجتبی )ع(، فعالیت خوبی برای 
درمان بیماران و پیشگیری از ابتلای گسترده مردم به 

کرونا در این استان انجام شد .
کریم بیان داشت: هدایت و آموزش نکات بهداشتی به مردم 
موجب شد تا در روزهای آغازین شیوع کرونا  ما وضعت 

خوبی نسبت به استان های دیگر  کشور تجربه کنیم.
وی با بیان اینکه البرز در ماه های گذشته وضعیت خوب 
و بهتری نسبت به استان های مجاور پرخطر به خصوص 
قم داشته است، عنوان کرد: مردم  فهیم، هوشیار البرز در 
زمینه پیشگیری و کنترل کرونا همکاری خوبی داشتند و  

این امر موجب افتخار است.
رئیس دانشگاه علوم پزشکی البرز گفت : این استان 
با وجود تراکم جمعیتی ، جاده های ترانزیتی و پرتردد 
و همسایگی به استان های پرخطر در کنترل بیماری 
کرونا و پیشگیری از آن موفق عمل کرده است هرچند 

که تلفاتی داشتیم.
دکتر کریم همچنین با اشاره به اوج گیری دوباره ویروس 
در مناطق مختلف استان، ابراز کرد: اولین اقدام مردم 
در مقابله  با بیماری کرونا استفاده از ماسک در سطح 
جامعه و شهر می باشد، ماسک زدن به خصوص برای 

افراد پر خطر مثل پوشیدن لباس الزامی است.
وی دومین اقدام در مقابل این بیماری را  شستشوی 

مکرر دست ها عنوان کرد و ادامه داد:  افزون بر استفاده 
از مواد ضد عفونی کننده دست، شستشوی مستمر دست 
ها  الزامی است و در صورت نبود موقعیت شستشو می 

توان از مواد ضدعفونی کننده با پایه الکل استفاده کرد.
وی سومین راهکار مقابله با کرونا را رعایت فاصله گذاری 
اجتماعی ذکر کرد و گفت: توجه به این مقوله مورد تاکید 
فراوان بوده و باید همه الزام به رعایت فاصله اجتماعی 
شوند،  افراد باید در تمامی حالات از یکدیگر 1.8  تا 2 

متر فاصله بگیرند.
وی بیان داشت: فرهنگ سازی، آموزش، مدیریت تخت 
های بیمارستانی و مدیریت درمان از مهمترین وظایف 
دانشگاه علوم پزشکی البرز است و در بحث درمان ما 
از اول ورود بیماری به استان هیچ روشی نداشتیم اما 
الان روش های جدیدی وجود دارد که اثر بخش است 
ولی نمی توان گفت این ها تلفات و مرگ را به صفر می 
رساند  و موفقیت های خوبی در جلوگیری از مرگ در 

کرونا داشتیم.

فاطمه قاجار قوانلو

 نویسنده



4
روزنامه

سه شنبه 3 تیر 99 -  شماره  505

در صحن شورای شهر کرج مطرح شد؛

اهالی سرحدآباد علاقه ای به 
جدایی از کرج ندارند

موضوعی که در صحن علنی شورای شهر کرج مطرح شد 
مربوط به جدایی سرحدآباد از کرج بود که به گفته اعضای 
شورای شهر کرج، اهالی و ساکنان منطقه سرحدآباد)ضلع 

بالای راه آهن( علاقه ای به این جدایی ندارند.
به گزارش »دنیای هوادار«، عباس زارع در نطق پیش از 
دستور صد و نود و نهمین جلسه رسمی شورای اسلامی 
شهر کرج گفت: سرحدآباد یکی از قدیمی ترین محلات 
شهر است که اکنون به رغم میل باطنی ساکنان زمزمه 
های جدایی آن و الحاق به شهر فردیس شنیده می شود 
و همکاران در شهرداری نباید به آسانی به این موضوع تن 
دهند و ضرورت دارد تا زمانی که این مهم به طور رسمی 
به مدیریت شهری ابلاغ نشده باشد، مسائل مربوط به آن 

به جد پیگیری شود.
او در تذکری دیگر خواستار بازنگری در قرارداد رانندگان 
متاسفانه  داد:  ادامه  و  شد  کرج  شهرداری  استیجاری 
نرخ قراردادهای منعقده با رانندگان مذکور بسیار پایین 
و غیرمنصفانه بوده و با شرایط روز اقتصادی سازگاری 
ندارد که در همین ارتباط تقاضا دارم تا اصلاح قیمتی 

صورت پذیرد.
زارع گفت: همچنین اینجانب اسناد مربوط به  قراردادهای 
منعقده با سازمان همیاری شهرداری های البرز را خواستار 
شده ام که برغم گذشت پنج ماه هنوز شهرداری اطلاعات 
را به شورا ارسال نکرده است، با در نظر گرفتن مدت زمانی 
قانونی پاسخگویی شهرداری به تذکرات اعضای شورا، 
انتظار می رود تمام نیروها برای پاسخ به ابهامات و 

تذکرات نمایندگان مردم بسیج شوند.
غدیر مهدوی  نیز در نطق پیش از  دستور به موضوع 
سرحدآباد اشاره کرد و گفت: با توجه به اشتراکات تاریخی 
این محله و علاقمندی ساکنان برای الحاق به شهر کرج، 
جا دارد که اقدامات قانونی و پیگیری های لازم برای 
جلوگیری از جداسازی آن از جغرافیای شهر صورت پذیرد.
او شورا اضافه کرد: شهرداری کرج باید در راستای تامین 
پروانه  صدور  سرحدآباد،  ساکنان  نیاز  مورد  خدمات 

ساختمانی، کنترل و پیشگیری از ساخت و ساز غیرمجاز 
و ایجاد سایر سرانه ها اهتمام لازم را داشته باشد.

به گفته او سرحدآباد یکی از محلات دارای قدمت شهر 
است و ساکنان آن با شهر کرج دارای پیوندهای عاطفی و 
هویتی هستند و به نظر می رسد تصمیم برای جداسازی 

آن از مرکز البرز کارشناسی نباشد.
او در ادامه گفت: مرکز پژوهش ها خواستار دسترسی به 
اطلاعات طرح های پژوهشی منعقد شده در سال ۹۶ به 
میزان  پرداختی،  مبالغ  قراردادها،  از  اعم  جزئیات  همراه 
پیشرفت پروژه و... است که امیدوارم این مهم اتفاق بیافتد.

لزوم پیگرد قانونی تخلف پیمانکار تفکیک زباله از مبدا

رئیس کمیسیون محیط زیست و سلامت شورای اسلامی 
شهر کرج خواستار پیگرد قانونی پیمانکار تفکیک زباله از 

مبداء و برخورد با تخلفات آشکار این شرکت شد.
قراردادی فی  ادامه داد: سال گذشته  حسین محمدی 
مابین شهردار و پیمانکار جهت واگذاری امتیاز تفکیک 
زباله از مبداء به ارزش ماهانه ۲۰ میلیارد ریال منعقد شد 

که بنا به دلایلی بعد مدتی فسخ شد.
او افزود: به همین جهت قرارداد دیگری با یکی از شرکت 
های فعال در زمینه تفکیک زباله از مبداء به ارزش ماهانه 
۱۲ میلیارد ریال منعقد شد که با زمان شیوع ویروس کرونا 
همزمان و متاسفانه این قرارداد نیز به مرحله فسخ رسید و 

پیمانکار از عمل به تعهدات قانونی اش سرباز زد.
سوی  از  قرارداد  تعلیق  به رغم  متاسفانه  داد:  ادامه  او 
کارفرما، پیمانکار ظرف بیش از دو ماه اخیر به فرایند 
تفکیک زباله از مبدا ادامه می دهد و از این محل سود 
قابل توجهی نیز کسب کرده اما حاضر به پرداخت حقوق 
قانونی شهرداری کرج نیست که باید مورد پیگرد قانونی و 
قضایی قرار گیرد. عدم توجه لازم به این موضوع موجب 
شده تا شرکت تصور کند که بدون قرارداد قادر به پیشبرد 
اهداف اقتصادی خود است و باید سریعاً به مسئله ورود 

جدی داشت.

پایتختگزارش

طرح ترافیک خبرنگاران تا زمان تخصیص 
سهمیه سال جاری اعتبار دارد 

بسته پیشنهادی محرک اقتصادی شورای شهر تهران
 در شرایط کرونا

مدیر ساماندهی محدوده و طرح های ترافیکی پایتخت از ادامه 
اعتبار طرح ترافیک سال گذشته خبرنگاران تا زمان تخصیص 

سهمیه سال جاری خبر داد.
به گزارش »دنیای هوادار«، عمار سعیدیان فر با بیان اینکه تا 
زمانی که سهمیه طرح ترافیک سال ۹۹ خبرنگاران تخصیص 
داده نشود، طرح ترافیک خبرنگاری سال ۹۸ اعتبار دارد تصریح 
کرد: در حال حاضر مدارک بارگذاری شده خبرنگاران در سامانه 
در حال بررسی است و به تدریج معرفی نامه رسانه ها نیز ارسال 

می شود.
مدیر واحد ساماندهی محدوده و طرح های ترافیکی گفت: پس 
از بررسی مدارک خبرنگاران، سایت »تهرانِ من« به مدت یک 
هفته مجدداً باز خواهد شد که آن دسته از خبرنگارانی که نقص 

مدارک داشته و یا مدارکشان نیازمند ویرایش است، امکان 
ویرایش و بارگذاری مدارک را خواهند داشت.

سعیدیان فر ادامه داد: تخصیص سهمیه خبرنگاران از سوی 
کمیته ای 7 نفره متشکل از معاونت حمل و نقل و ترافیک 
دو نفر نماینده از کمیسیون عمران و حمل و نقل و کمیسیون 
معاونت  تهران،  شهر  اسلامی  شورای  اجتماعی  و  فرهنگی 
مطبوعاتی وزارت فرهنگ و ارشاد، انجمن صنفی روزنامه نگاران 
استان تهران، انجمن صنفی رسانه های غیر دولتی و انجمن 

صنفی عکاسان مطبوعاتی ایران در حال انجام است.
به گفته وی پس از اعلام تخصیص سهمیه طرح ترافیک 
خبرنگاران، تخصیص کارت بلیط مترو هم صورت خواهد گرفت 

که جزئیات آن نیز متعاقباً اعلام خواهد شد.

اعضای شورای شهر تهران پیشنهاداتی را در خصوص بسته 
محرک اقتصادی در شرایط بحرانی و کرونایی ارائه کردند، این 

طرح با اکثریت آرا به تصویب رسیده است.
طرح  بررسی  ادامه  دیروز  صبح  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
تسهیلات تشویقی حمایت از اقتصاد شهری و جهش تولید در 
برابر آسیب های ناشی از شیوع کرونا در شهر تهران که در جلسه 
قبل شورای شهر تهران کلیات آن به تصویب رسیده بود روی 
میز بررسی شورا قرار گرفت و در ابتدا محسن هاشمی از اعضای 
شورا خواست که پیشنهادات خود را مطرح کنند که مرتضی 
الویری پیشنهاد داد از آنجایی که شهرداری تهران نیز یک لایحه 
در مورد بهبود شرایط اقتصادی در دوران کرونا دارد این طرح 
شورا به عنوان طرح الحاقی )بسته محرک در شرایط اقتصادی 
و نیز در شرایط بحران ناشی از گسترش ویروس کرونا( در نظر 

گرفته شود.
او تاکید کرد: طرح شورا و لایحه مصوب شهرداری همپوشانی 

دارد و بهتر است این دو پیشنهاد در یک قالب قرار گیرد.
در ادامه شهربانو امانی نیز گفت: بهتر است این طرح پس گرفته 

شود و در قالب مصوبه شهرداری آن را بررسی کنیم.
محسن هاشمی در واکنش به این پیشنهاد امانی گفت: کلیات 
قانون  اساس  بر  و  را هفته پیش تصویب کردیم  این طرح 

نمی توانیم تا شش ماه اصلاحیه به مصوبات بزنیم اما می توانیم 
این طرح را به آن لایحه مصوب الحاق کنیم.

سرانجام اعضای شورای شهر تهران پیشنهاد الویری مبنی بر 
الحاق موادی از طرح شهرداری به مصوبه قبلی شورا در مورد 

بسته محرک در شرایط اقتصادی فعلی را تصویب کردند.
در ادامه حجت نظری پیشنهاد داد که یک تبصره به ماده ۲ 
اضافه شود که بر اساس آن شهرداری موظف است گردش مالی 
و موارد مصرف صندوق نیکوکاری را که قرار است تشکیل دهد 
به تفکیک در پایان هر ماه در سامانه شفافیت منتشر کند که این 

پیشنهاد نیز به تصویب اکثریت شورای شهر رسید.
مسجدجامعی نیز پیشنهاد داد که بند یک ماده ۵ در مورد 
وظایف زیباسازی بر تبلیغ وضعیت کرونا یک اصلاحیه اعمال 
شود و گفت: در این بند مقرر شده که سازمان زیباسازی به 
مدت یک ماه سهمیه فرهنگی بیلبوردها و تابلوهای شهری 
ما  اما  دهد؛  کرونااختصاص  فرهنگی همچون  به مسائل  را 
مناسبت های زیادی را پیش رو داریم و به همین دلیل پیشنهاد 
می شود مدت سهمیه تابلوهای فرهنگی از یک ماه به ۴۵ روز 
افزایش یابد تا هم پیام های مربوط به پیشگیری کرونا اکران 
شود و هم موضوعات و مناسبت های دیگر پوشش داده شود. 

این پیشنهاد نیز با رأی اکثریت آرا به تصویب رسید.

شهری
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در  بدن  زبان  تاثیرگذار  ترفندهای  درباره  نوشتار  این  در 
مصاحبه استخدامی بحث می شود که به شما کمک می 
کنند شغل مورد نظر را بگیرید. درست به همان اندازه 
که حرف های تان هنگام مصاحبه استخدامی می تواند به 
شخص مصاحبه کننده القا کند که شما مناسب این شغل 
هستید، زبان بدن تان نیز برای رسیدن به این هدف بسیار 

موثر است.
کریِر  انسانی شرکت  منابع  ارشد  مدیر  هفنر«،  »رزماری 
گفته  بیزینس اینسایدر  نشریه ی  به  پیش تر  بیلدِر، 
بود:» زبان بدن می تواند تاثیر بسزایی بر نحوه ی برداشت 

دیگران از شما در محل کار داشته باشد.«
وی به این نکته اشاره کرد که:» شاید کمی احمقانه به نظر 
برسد، ولی این مسئله دلایل روان شناختی دارد؛ بنابراین 
فراموش نکنید همیشه در محل کار همواره خودتان را به 

شکلی سنجیده معرفی و بیان کنید.«

با این که مواردی مختلف از زبان بدن وجود دارند که نباید 
انجام شان دهید - مثلا بی قراری کردن، شما را ضعیف و 
عصبی نشان می دهد - ولی می توانید از برخی روش های 
مورد  شغل  به  رسیدن  برای  غیرکلامی  ارتباط  برقراری 

نظرتان استفاده ی مفید بکنید.
مصاحبه  در  بدن  زبان  تاثیرگذار  ترفند   ۱۲ به  ادامه  در 
استخدامی پرداخته می شود که نباید فراموش شان کنید:

ارتباط موثر

»دنیای هوادار« بررسی می کند؛

ترفندهای تاثیرگذار زبان بدن در مصاحبه استخدامی 

دکتر علی قوامی

  تحلیل گر بازارسرمایه

اقتصادی

به گفته ی آماندا آگوستین، متخصص مشاوره ی استخدامی در شرکت تاپ رزومه، همیشه باید پیش از آغاز مصاحبه 
استخدامی با شخص مصاحبه کننده دست بدهید. با این کار، احتمال این را که وی شما را به خاطرش بسپرد، افزایش 
می دهید و باعث می شوید با شما رفتاری دوستانه و گشاده تر داشته باشد. آگوستین به بیزینس اینسایدر می  گوید:»دست 
دادن محکم می تواند اعتماد به نفس تان را نشان دهد، باعث ایجاد پیوند شود، و شما را در نظر شخص مصاحبه کننده به 

یاد ماندنی تر کند - تمام این هدف ها را می توانید در کم تر از ۳ ثانیه به دست آورید.«
روزالیندا اوروپتزا، متخصص آداب معاشرت و تربیت، نه تنها یادگیری مهارت های دست دادن را توصیه می کند، بلکه می گوید 

فکر خوبی است یاد بگیرید با آدمی که مثل بی تجربه ها یا لرزان دست می دهد، یا دوری می کند، چگونه برخورد کنید.
از این زبان بدن در مصاحبه استخدامی می توانید به عنوان یک برگ برنده همواره استفاده کنید.

با مصاحبه کننده دست بدهید 1

به گفته ی رزماری هفنر، مدیر ارشد منابع انسانی، با این که اصولا باید صاف و مرتب بنشینید، ولی هماهنگ کردن نحوه ی 
نشستن تان با مصاحبه کننده، که به اصطلاح به آن حالتِ آیینه می گویند، نشان دهنده ی موافقت و تحسین شما است.

از نحوه ی نشستن مصاحبه کننده تقلید کنید 5

به گفته ی آگوستین، دست به سینه نشستن و پا روی پا انداختن ظاهری تدافعی و بی تمایل از شما به نمایش می گذارد.

دست به سینه نباشید و پا روی پای تان نیندازید 6

به گفته ی آگوستین، نباید دست های تان را در جیب تان بگذارید، یا آن قدر محکم در هوا تکان شان دهید که تا وسط میز 
بیایند. در عوض، نوک انگشت های تان را جوری به هم بچسبانید تا شبیه مناره ّهای کلیسا شوند؛ این کار باعث می شود 

بیش تر با اعتماد به نفس به نظر برسید.

جایی برای دست های تان پیدا کنید 7

به گفته ی گلیزر، سر تکان دادن نشانه ی علاقه مندی به گفت وگو و موافقت تان با مصاحبه کننده است؛ هم چنین نشان 
می دهد حرف های طرف مقابل تان را درک کرده اید. وی توصیه می کند:» برخی آدم ها به صورت طبیعی عادت دارند هنگام 
گوش دادن به سخنران یا طرف مقابل شان در یک گفت وگو سرشان را تکان دهند، اگر شما جزء این آدم ها نیستید، سعی 
کنید حتما این کار را انجام دهید.« هرچند آگوستین هشدار می دهد:» هرگز در این مورد افراط نکنید و دائما سرتان را تکان 

ندهید، زیرا واقعا در این صورت شبیه دارکوب می شوید ولی خودتان متوجه ی این حالت  نمی شوید.«

سرتان را تکان دهید 8

آگوستین می گوید:» لبخند واقعی غالبا واگیر دارد و می تواند به سرعت باعث ایجاد فضایی مثبت بشود.«
خانم جی.تی. ادُانِل، بنیان گذار وب گاه مشاوره ی شغلی careerealism.com و نویسنده ی »حرفه گرایی:  روش هوشمندانه 
برای رضایت شغلی » در مورد خطرات » داشتن چهره ی پر از اخم و جدی« هشدار  می دهد؛ وی اعتقاد دارد گاهی اوقات 
متوجه ی چهره ی عبوس مان نمی شویم. وی توصیه  می کند، اگر چهره ای عبوس دارید، ساعت مچی یا حلقه ی ازدواج تان 
را در دست یا انگشت دیگری قرار دهید. در این صورت، هر وقت متوجه ی این اشتباه عمدی می شوید، شاید بتوانید کمی 

لبخند بزنید! این ترفند زبان بدن در مصاحبه استخدامی بسیار نجات بخش است.

لبخند بزنید 9

روزالیندا اوروپتزا راندال، نویسنده ی » در اتاق هیات مدیره آروغ نزنید » می گوید:»نمی گویم با تحکم وارد بخش پذیرش شوید 
یا دست در جیب تان کنید و با شادی سوت بزنید، ولی مبتکرانه و خرامان قدم نزنید.«

مصمم و با انرژی قدم بردارید 10

به گفته ی راندال، وقتی مصاحبه کننده از شما می  خواهد بنشینید، با وقار و آرامش این کار را انجام دهید؛ هرگز هنگام 
نشستن خودتان را روی صندلی پرت نکنید.

متین و خوش رفتار باشید 11

هفنر توصیه می کند:»اگر بیش از یک مصاحبه کننده در حال گفت وگو با شما باشند، حتما با دقت به همه ی آن ها نگاه 
کنید و همه را مورد خطاب قرار دهید )البته این کار را مانند تماشاگران مسابقه ی تنیس انجام ندهید( و تمام توجه تان را 

معطوف به شخصی کنید که در حال پرسیدن سوال از شما است.«

همه ی افراد را مورد خطاب قرار دهید 12

طبق گفته ی دکتر هایدی گرنت هالورسون در کتاب اش با عنوان »هیچ کس درک تان نمی کند؛ باید در این مورد چه کار 
کنید »، نخستین چیزی که آدم ها در ملاقات با شما سعی می کنند در موردش تصمیم گیری کنند این است که آیا می توانند 
به شما اعتماد کنند یا خیر، و برقراری تماس چشمیِ مناسب یکی از موثرترین راه ها است برای این که به طرف مقابل نشان 
دهید آدمی قابل اعتماد هستید. آگوستین توصیه می کند، هنگامی که با مصاحبه کننده دست می دهید به چشم های اش 
نیز نگاه کنید و در طول مصاحبه مرتبا این تماس چشمی را با وی حفظ کنید -  ولی نه به صورت دائمی و بیش از اندازه.
وی می گوید:»نگاه کردن در چشم ها به صورت دائمی و بیش از اندازه غالبا نوعی اقدام به تهدید و ارعاب تلقی می شود 
و شاید باعث شود شخص مصاحبه کننده مضطرب شود، بنابراین حتما اگر احساس کردید برای زمان زیادی دقیقا به 

چشم های اش خیره شده اید، نگاه تان را از وی بردارید.«

به خوبی تماس چشمی برقرار کنید 2

آگوستین می گوید:»اگر روی صندلی لم بدهید، مسئول گزینش این کار را نشانه ی بی علاقگی تان به این شغل یا جدی 
نگرفتن جلسه ی مصاحبه تلقی می کند، که هیچ کدام از این دو نشانه برای تان خوب نیستند. به علاوه، ولو شدن روی 
صندلی می تواند نشانه ای از عدم اعتماد به نفس باشد.« وی در عوض توصیه می کند شکلی بنشینید که گویی با طناب به 

صندلی بسته شده اید. به گفته ی وی، صاف نشستن نشانه ای از هوش، اعتماد به نفس، و اعتبار شما است.

صاف و مرتب بنشینید 3

به گفته ی ایمی گلِیزر، نایب رییس ارشد شرکت ادَِکو استاِفینگ یواس ای، با خم شدن رو به جلو، روی صندلی تان به 
مصاحبه کننده نشان می دهید کاملا درگیر و علاقه مند به بحث با وی هستید. آگوستین هشدار می دهد از خم شدن 
بیش از حد نیز اجتناب کنید، زیرا شاید بیش از حد به مصاحبه کننده نزدیک شوید و این کار گستاخی و جسارت تلقی 
شود. آگوستین می گوید:» فراموش نکنید، شما می خواهید علاقه تان را به شغل مورد نظر نشان دهید، نه این که به حریم 
مصاحبه کننده تجاوز کنید.« به گفته ی هفنر، یک قاعده ی خوب را به خاطر بسپارید: فضای حریم شخصی در چنین 
محیط هایی حدود ۵۰ سانتی متر است؛ پس تجاوز به این فضا باعث ناراحتی و پرت شدن حواس مصاحبه کننده می شود.

هر از گاهی کمی به جلو خم شوید 4
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شتی درمانی البرز دانشگاه علوم پزشكی و خدمات بهدا
مرکزپزشكی، آموزشی ودرمانی شهید رجایی

فرهنگی

جهان سینما

اولین دوره بازار مجازی فیلم »جشنواره بین المللی 
فیلم کن« از امروز )سه شنبه( آغاز به کار می کند.

»کوئنتین تارانتینو«: شخصیت »هانس لاندا« با بازی 
»کریستوف والتز« محبوب ترین کاراکتر سینمایی 

من است.

درخواست کتبی رنگین پوستان »صنعت فیلم و 
تلویزیون انگلیس« برای رفع تبعیض صادر شد.

تهیه کننده »ماما میا« تاکید کرد که قسمت سوم این 
فیلم ساخته خواهد شد.

حسین  کارگردانی  به  »ماشوم«  کوتاه  فیلم 
میرزامحمدی با تجلیل از کامبوزیا پرتوی وارد مرحله 

تولید شد.

دو فیلم »شنای پروانه« و »خوب، بد، جلف2: ارتش 
سری« برای سه هفته اول اکران خود به تنهایی و 
با بلیت ۲۲۵۰۰ تومان پذیرای علاقه مندان به سینما 

هستند.

»جوهر  کوتاه  فیلم  فیلمبرداری  اتمام  با  همزمان 
»سلیمان  کارگردانی  و  نویسندگی  به  سوخته« 
قوی پنجه«، این فیلم برای حضور در فستیوال های 

جهانی آماده نمایش می شود.

فیلم کوتاه »شهربازی« به کارگردانی کاوه مظاهری، 
مسابقه  کوتاه  فیلم  بهترین  افتخار  دیپلم  برنده 

بین الملل جشنواره فیلم کوتاه »پالم اسپرینگز« شد.

بشنویم | ببینیم | بخوانیم

آلبوم موسیقی سول اجرای زنده در آپولو Live at the Apollo ۱۹۶۲ 1962 اثری 
از خواننده، ترانه سرا و موسیقی دان افسانه ای »جیمز براون« است. این آلبوم با 
همکاری این هنرمند با گروه ریتم اند بلوز آوازی The Famous Flames اجرا 
شده است و از آن به عنوان یکی از برترین آلبوم های اجرای زنده تاریخ موسیقی یاد 
می شود. جیمز براون در زمره برترین خوانندگان و ترانه سرایان تاریخ موسیقی قرار 
دارد که نقشی بی بدیل بر موسیقی قرن بیستم و سبک های آن نهاد. بیش از ۵۰ 
سال از انتشار Live at the Apollo 1962 گذشته است و پس از گذشت سالیان 
طولانی، همچنان این آلبوم دارای جذابیت و نکاتی است که برای شنوندگان 
زیادی جذاب است. عموم مراجع نقد موسیقی به این آلبوم امتیاز کامل اختصاص 
داده اند. از این آلبوم به عنوان یکی از نمادهای موسیقی دهه ۶۰ میلادی می شود. 
این آلبوم در رده ۲۵ در میان ۵۰۰ آلبوم برتر رولینگ استونز جای دارد. همچنین 
LATA در زمره آلبوم هایی قرار دارد که در تالار مشاهیر راک اند رول ثبت شده است. 
این آلبوم اوج شکوه اجرای زنده یک هنرمند در همراه کردن مخاطبان و حاضران 
کنسرت است که نمود کاملی از نبوغ این هنرمند است که چهل سال پس از آن، 
نسخه ریمسترشده ای از این آلبوم در دسترس علاقمندان و مخاطبان قرار گرفت که 

در سال گرد چهل سالگی این آلبوم منتشر شد.

1962 / »Live at the Apollo | اجرای زنده در آپولو«
:: جیمز براون ::

»مرثیه ای برای یک رویا« ساخته »دارن آرونوفسکی« است. این فیلم چهار 
شخصیت اصلی داستان را جداگانه اما در ارتباط با یکدیگر نشان می دهد که اعتیاد 
آنان را در دنیایی از توهم و درماندگی ناگهانی گرفتار می کند و نیز چگونگی تغییر 
وضعیت جسمی و روانی بر اثر سوءمصرف مواد را به تصویر می کشد. این فیلم در 
جشنواره کن ۲۰۰۰ به نمایش درآمد و نظر اکثر منتقدان را به خود جلب کرد. الی 
برستون برای ایفای نقش در این فیلم نامزد جایزه اسکار بهترین بازیگر نقش اول 
زن شد. در رتبه بندی آی ام دی بی این فیلم در رده ۸۳ از میان ۲۵۰ فیلم برتر تاریخ 
سینما قرار گرفت. خلاصه داستان آن چنین است:»هری و دوستش مارلون برای 
پولدار شدن دست به کار تجارت قرص های روانگردان می زنند، مادر هری سارا 
نیز بدنبال موفقیت شرکت در یک مسابقه تلویزانی به سفارش پزشک به مصرف 
قر صهای لاغری که به نوعی در ارتباط با روانگردان ها هستند، می پردازد و...« 
فیلم به هیچ عنوان سعی ندارد حالت موعظه گرانه به خود بگیرد. استفاده از مواد 
مخدر و مخصوصا  احساس بعد از آن بسیار لذتبخش است. این چیزی است که 
به وضوح در فیلم نشان داده می شود. مرثیه ای بر یک رویا فیلمی کاملا متفاوت 
می باشد که سال ها از ساخت آن می گذرد اما هیچگاه تکراری نمی شود. این 

شاهکار را به تماشا بنشینید.

2000 / »Requiem for a Dream | مرثیه ای برای یک رویا«
:: دارن آرونوفسکی ::

»پال سوذیر آرول کالانیتی«، زاده 1 آپریل 1977 و درگذشته 9 مارس 2015، جراح 
مغر و اعصاب و نویسنده آمریکایی بود. پالانیتی در نیویورک به دنیا آمد و دو 
برادر داشت. کالانیتی پس از دوران مدرسه، برای تحصیل در رشته هنر و بعد 
از آن، رشته ادبیات انگلیسی به دانشگاه استنفورد رفت. او سپس به دانشگاه 
کمبریج رفت و در رشته های هنر در تاریخ و فلسفه علم و طب تحصیل کرد. پال 
کالانیتی، در 36 سالگی و در آستانه کامل کردن تحصیلات ده ساله خود برای 
تبدیل شدن به یک جراح مغز و اعصاب، درمی یابد که به سرطان ریه مبتلاست. 
او یک روز، پزشکی بود که بیماران در حال مرگ را درمان می کرد و روز دیگر به 
مریضی تبدیل شده بود که با مرگ دست و پنجه نرم می کند. به همین سادگی، 
آینده ای که پال و همسرش برایش نقشه ها کشیده بودند، از بین رفت. کتاب 
آن هنگام که نفس هوا می شود، داستان دگرگونی پال کالانیتی از یک دانشجوی 
پزشکی ساده و بی تجربه به جراحی برجسته در استنفورد را روایت می کند. او در 
این دگردیسی، به جست و جوی معنای زندگی می پردازد و انسانی تبدیل می 
گردد که با تمام وجود با مرگ خود رو به رو می شود. این کتاب خواندنی در سال 

2016 میلادی منتشر شد.

»آن هنگام که نفس هوا می شود 
2016 / »When Breath Becomes Air 

:: پال کالانیتی | ترجمه: شکیبا محب علی ::

کتابفیلم موسیقی

موسیقی میراث فرهنگی

»باغ کتاب تهران« میزبان مجموعه 
تخصصی تئاتر و موسیقی

پیاده راه شهریار تهران افتتاح شد

مجموعه تئاتر و موسیقی باغ کتاب شامل 
۲ فضای تئاتری و موسیقایی به همراه 
باغ  یک استودیوی موسیقی در فضای 

کتاب تهران راه اندازی شد.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از روابط 
ساخت  راستای  در  کتاب،  باغ  عمومی 
حرفه ای  و  تخصصی  فضاهای  ایجاد  و 
باغ  موسیقی  و  تئاتر  مجموعه  هنری، 
کتاب برای استفاده هنرمندان و فعالان در 

این عرصه ها شکل گرفته است.
قاب  سالن  یک  دارای  مجموعه  این 
صحنه ای با ظرفیت ۲۶۰ صندلی و یک 

با  صندلی   ۱۵۰ ظرفیت  با  باکس  بلک 
کاربری تئاتر و موسیقی و یک استودیوی 
موسیقی به مساحت ۱۰۰ مترمربع، همگی 
است.  طبیعی  آکوستیک  بر  تمرکز  با 
همچنین کلیه فضاهای تخصصی این 
دارای هویت بصری و صوتی  مجموعه 

مشترک هستند.
استودیو  و  سالن ها  آکوستیک  طراحی 
توسط ارد انزابی پور انجام شده و طراحی، 
فضای  این  از  بهره برداری  و  ساخت 
فرهنگی و هنری بر عهده مجموعه »دِکُر 

پارس« است.

پیاده راه شهریار در پهنه رودکی تهران امروز 
افتتاح شد تا این گذر به پاتوقی برای اهالی 
هنرهای نمایشی و موسیقایی در مقیاس 

شهری، ملی و فراملی تبدیل شود.
به گزارش »دنیای هوادار«، پیاده راه شهریار 
بخشی از پهنه فرهنگی و هنری رودکی 
انقلاب  ولیعصر،  خیابانهای  محدوده  در 
اسلامی، حافظ و نوفل لوشاتو با برخورداری 
از میراث شهری و معماری ارزشمند است.

پیاده راه شهریار با یکهزار و ۵۰۰ متر مربع 
به بهره برداری رسید تا با ارتقای کیفیت و 
کارکرد زیست شهری و عملکردی بناها و 
گذرهای اصلی آن به ویژه گذر شهریار قطب 
هنرهای نمایشی و موسیقایی در مقیاس 

شهری ملی و فراملی باشد.
گذر شهریار به کوشش سازمان زیباسازی 
در   ۱۱ منطقه  شهرداری  و  تهران  شهر 
چهارچوب شعار »تهران، شهری برای همه« 

طراحی و اجرا شده است.
در پیاده راه شهریار انواع درختچه و گل و 
گیاه در فضای سبز این پیاده راه که مساحتی 
حدود ۱۵۰۰ مترمربع دارد کاشته شده است.

حناچی: هیچ پروژه ای بدون ضوابط 
مناسب سازی افتتاح نمی شود

»پیروز حناچی« نیز در حاشیه افتتاح پیاده 
راه شهریار در منطقه ۱۱ شهرداری تهران، در 
جمع خبرنگاران اظهار داشت: محوری که 
امروز افتتاح شده بخشی از قلمرو عمومی 
شهر تهران است و بخشی از طرحی است که 
از آن تحت عنوان گذر رودکی یاد می شود.

وی ادامه داد: در این فضا مسجد و مرکز 
فرهنگی ولی عصر را داریم و این فضا پلاک 
های دیگر را تحت تاثیر قرار می دهد چرا که 

محور فرهنگی است.
به گفته شهردار تهران، این گذر در کنار تالار 
وحدت قرار دارد و قصد داریم اتفاقات خوبی 

در این محور رقم بزنیم.
حناچی افزود: این گذر فرصتی است برای 
اتفاقات خوب فرهنگی و این افتتاح قدم 

اول است.
وی گفت: افتتاح این پروژه را یک هفته به 
تعویق انداختیم تا ضوابط مناسب سازی 
معلولین و فضاهای عمومی شهری انجام 

شود و خوشبختانه این اقدام انجام شد.
وی ادامه داد: توصیه می کنیم شهروندان 
از ۲ ایستگاه متروی نزدیک برای بهره از گذر 

شهریار استفاده کنند.
شهردار تهران تصریح کرد: این پروژه کوچک 
تاثیرگذاری  لحاظ  به  اما  است  مقیاس 

فرهنگی قابل توجه است و قرار است.
وی در بخش دیگری از سخنانش به مشکل 
پله برقی مترو اشاره کرد و گفت: تعمیرات 
اساسی پله برقی ها یکی از مشکلات ما در 
تحریم ها است اما با هماهنگی با تولید 
این  کنیم  می  تلاش  داخلی  کنندگان 

مشکل رفع شود.
حناچی همچنین در خصوص محورهای 
براساس  تهران  گفت:  پایتخت  فرهنگی 
طرح جامع و تفصیلی یک محور فرهنگی 
و تاریخی دارد  که از لاله زار نو شروع و به 

انتهای بازار وصل می شود.
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7 ورزشی

آرامش- حفظ وحدت ملی؛ 
نیاز امروز فوتبال

صادق درودگر

نویسنده مهمان

داستان بسیار جالبی است حضور در گروه های فضای 
مجازی ورزشی و به ویژه فوتبالی؛ در این گروه های مجازی 
بسیاری از افراد  شاید یکدیگر را نشناسند ولی به هر حال 
اکثریت جامعه ورزش و به ویژه فوتبال، منش ، شخصیت 
افراد جامعه ورزش مشخص  برای همه  و گذشته شان 
است، افراد مهاجم و اغلب توهین کننده نمی گویند من 
بی اخلاقم! برعکس؛ ادعای اخلاق مداری و مبارزه با فساد 
را دارند؛ در فضای مجازی هم اغلب اینگونه افراد در همه 
بحث ها و مجادلات می نمایند سعی در تخریب دیگران 
دارند و آن ها بدلیل فقدان خرد در تلاش برای اثبات خود 
نیستند و نمی توانند از خود چیزی بگویند بلکه همواره به 
دنبال تخریب هستند، از بالا تا پایین همه دارای مشکل 
هستند به جز، هر کسی که باید آزادانه نقطه نظرات خود 
را در گروه بگوید و دفاع از نظر خود کند، افرادی که به 
دیگران حمله می کنند و به دنبال تخریب دیگران هستند 
دارای نقطه ضعف عدم دانایی و خرد هستند. زیرا وقتی 
از خود مطلبی دارید برای اثبات نیاز به توهین و بی ادبی 
ندارید، برخی از اینان تظاهر می کنند که اسوه انسانیت 
و الگوی با اخلاقی و مبارزه با فساد در فوتبال هستند، 
نام این دسته کاسبان فساد است. اما آنچه در عمل دیده 
می شود، چیز دیگری است. متأسفانه در فضای مجازی، 
و خصوصا در بحث های ورزشی بستری فراهم است که 
برخی افراد به سادگی به دیگران توهین کنند و تهمت می 
زنند و این رویه عادت شده است برای آن ها، از این دسته 
هر کاری بگویی بر می آید. در حالی که اکنون، بیش از 
هر زمان دیگری در جامعه فوتبال به حفظ وحدت ملی و 

اجتماعی نیاز داریم.
و  مجازی  جدال های  به  را  ما  اختلاف نظرها  این  گاهی 
جنگ کاراکتری می کشاند و نقطه نظرات دیگران برایشان 
مهم نیست و از آنجایی که حرفی برای گفتن ندارند اصل 
تخریب را به عنوان استراتژی انتخاب نموده اند. بنده فکر 
می کنم در گروه های مجازی بهتر است در فضایی مملو 
از صلح و ادب، دیدگاه هایمان را با هم به اشتراک بگذاریم. 
اگر اطلاعاتی با مدرک و سندی دارید از فساد، مودبانه برای 
همدیگر در گروه ها بفرستیم، به طور کلی بهتر است از 
حریم ادب خارج نشویم و سند و مدرک مان را همان جا 
در صفحه  بگذاریم و هی بگم بگم که دورانش گذشته 
است را سرلوحه پیام هایمان قرار ندهیم و با ارسال مطالب 
گنگ و اشارات در هاله ابهام نیز موضوع طرح نکنیم و 
هرچه داریم راحت مستند بیان نماییم، در این امر باید 
اقدام کنیم و ارائه آن را حتی به فردا نیز موکول نکنید تا 
حرف و حدیثی پیش نیاید. در بحث ها، خصوصا بحث های 
ورزش و فوتبالی، مراقب باشیم که همه پل های پشت 
سر سرمان را خراب نکنیم. طوری حرف بزنیم که بتوانید 
بعدها در چشم دیگران نگاه کنیم. سایر عزیزان را هم به 

آرامش دعوت کنیم...

پس از سال ها حضور مستمر نمایندگان والیبال شهرستان 
رامسر در لیگ دسته اول، هورسان رامسر لیگ برتری شد 

ولی این تیم این روز ها با چالش مواجه شده است.
میلاد نور، شهدا، سفیر جوان و هورسان رامسر تیم هایی 
بودند که در سال های اخیر در لیگ دسته اول والیبال 
روزها  این  این شهرستان که  اما  داشتند  کشور حضور 
حرکت  انتظار  چشم  شده،  برتری  لیگ  امتیاز  صاحب 
مسئولان استانی جهت بهسازی تنها سالن بازی رامسر 

است.
سالن صدر رامسر برای مسابقات لیگ برتر آماده نیست 
و هورسانی ها با چالش بزرگی مواجه شدند، چوب لای 
چرخ لیگ برتری شدن نماینده رامسر می گذارند، گویی 
یک عده نمی خواهند غربی ترین شهر استان مازندران 
در لیگ برتر والیبال باشد، هر روز فرماندار و جمعی از 
نتاج  که  کنند  می  برگزار  را  جلساتی  شهری  مسئولان 
مشخصی ندارد، اما انگار فقط این گره با دستان آقای 
استاندار ورزش دوست مازندران  باز می شود،  استاندار 
که در یک بازه زمانی رئیس فدراسیون ورزشی هم بود 
به خوبی این مشکل را لمس می کند، مجید حسین 
زادگان خیلی خوب می داند نگاه جوانان، ورزشکاران و 
هواداران والیبال غرب مازندران به او معطوف شده تا با 

دستور ایشان به سرعت عملیات بهسازی سالن شهید 
صدر رامسر استارت بخورد و شاهد حضور تیم هورسان 

در لیگ برتر باشیم.
»نادر انصاری« دبیر کمیته رویدادهای فدراسیون والیبال 
از سالن فعلی شهید صدر رامسر بازدید کرد و در حاشیه 
این بازدید به خبرنگار »دنیای هوادار« گفت: خیلی زود 
کفپوش،  شود،  آغاز  سالن  این  بهسازی  عملیات  باید 
قرار  بازسازی  باید مورد  و...  جایگاه تماشاچی، رختکن 
بگیرد و در غیر این صورت هیچ تیمی در این سالن بازی 

نخواهد کرد.

وی تصریح کرد: در سالی که منتهی به بزرگترین رویداد 
ورزشی جهان یعنی المپیک هستیم سلامت والیبالیست 
ها برای فدراسیون بسیار حائز اهمیت است، امیدوارم 
بزودی با حمایت مسئولان استانی سالن صدر رامسر مورد 

بهسازی قرار بگیرد.
زادگان  حسین  حبیب  سراغ  به  خبر  پیگیری  در 
مدیرکل ورزش و جوانان مازندران رفتیم که به خبرنگار 
»دنیای هوادار« گفت: استاندار مازندران پیگیر موضوع 
استاندارسازی سالن شهید صدررامسر است، این شاالله 

این مشکل بزودی رفع خواهد شد.
وی اضافه کرد: با دستور آقای استاندار منابع مالی سالن 
شهید صدر رامسر تامین شده است و نمی گذاریم سهمیه 
لیگ برتری تیم والیبال هورسان از دست برود و تا قبل از 

آغاز لیگ برتر سالن بازی بهسازی خواهد شد.
مازنی ها در فصل جديد لیگ والیبال با تيم هاي هراز 
امل و هورسان رامسر دو تیم در رقابت ها حضور خواهند 
داشت، مدیران ورزشي استان مازندران باید توجه كنند 
در صورت عدم استانداردسازی سالن صدر رامسر، سواي 

ممعانت فدراسيون واليبال از تيمداري نماينده رامسر، 
به  را  كار  عطاي  خصوصي  اسپانسر  یک  است  ممکن 
لقايش ببخشد. برند تجاری هورسان با هدف گسترش 
والیبال در غرب مازندران وارد این ورزش شده است. آقای 
استاندار عدم بهسازی سالن صدر به قيمت از دست رفتن 
سهميه ليگ برتري ارزش دارد؛ یعنی به همین راحتی 
زحمات چندین ماهه یک گروه و امید جوانان منطقه از 
بین برود، حالا با صحبت های مدیرکل ورزش و جوانان و 
قول استاندار مازندران، انتظار می رود تا هر چه سریع تر 

عملیات بهسازی سالن رامسری ها آغاز شود...

توپ و تور

»دنیای هوادار« گزارش می دهد؛ 

سالن استاندارد چالش بزرگ رامسری ها برای لیگ برتری شدن  

جامعه

محمدرضا ولی زاده آلاشتی

خبرنگار

آغاز بررسی پرونده قرارداد »مارک ویلموتس«، تبعات 
زیادی برای مسئولان و مدیران ورزش داشت، مسعود 
سلطانی فر هم به عنوان نفر اول ورزش کشور، کاملا در 

سیبل انتقادات اهالی رسانه و مردم قرار گرفته است.
اگر بخواهیم کارشناسانه و بدون قرض ورزی به حواشی 
و اتفاقات ورزش در چندسال اخیر نگاه کنیم، در می 
یابیم انتقاداتی که به وزارت ورزش و علل خصوص، بانی 
اول آن مسعود سلطانی فر وارد می شود کاملا منطقی 

و درست است.
فوتبال مهر مردودی کارنامه وزیر را زده است، در دوران 
ریاست سلطانی فر، افتخاری کسب نکردیم، اما خیلی 
چیزها را از دست دادیم، با کارلوس کیروش به قله آسیا 
رسیده بودیم و عزت و آبرو کسب کردیم، در جام جهانی 
در برابر غول های فوتبال دنیا ایستادیم، تغییر نسل دادیم 
اما به دلیل اینکه نتوانستیم حرفه ای باشیم و دست وزیر 

از تیم ملی کوتاه شده بود او را کنار زدیم، ویلموتس را با 
کارنامه ای متوسط، با قرارداد ترکمنچای به ایران آوردیم 
تا شرایط گل و بلبل شود اما نشد، به مربی ای که فقط 
شش ماه، آن هم به صورت پروازی هدایت تیم ملی را 
برعهده داشت، میلیارد میلیارد پول از بیت المال دادیم 
تا در این شرایط سخت اقتصادی باری بر دوش مملکت 

گذاشته شود.
با اعلام مهدی تاج ویلموتس را سلطانی فر به تیم ملی 

تحمیل کرده بود آن هم به سفارش مرکز فرهنگی ایران 
هلند، که سال ۹۵ به دستور خود سلطانی فر تاسیس 
شده بود، این یعنی مجتمعی که برای معرفی سفال و 
چرم ایران در هلند افتتاح شده بود سرمربی تیم اول آسیا 

)در زمان وقت( را انتخاب کرده است!
دیگر مسئله ای که وزیر ورزش در آن هیچ تخصصی 
نداشت، بحث انتصاب های مدیریتی بود، از انتصاب 
باشگاه  مدیرعامل  عنوان  به  اش  دندانپزشک شخص 
پرسپولیس، تا مدیران هزار رنگ باشگاه استقلال که 
چندین سال خون به جگر هواداران کردند ، سلطانی فر و 
دوستانش حتی توانایی خصوصی سازی این دو باشگاه 
را هم ندارند چه برسد به حرفه ای شدن فدراسیون های 
ورزشی که در زمان ریاست سلطانی فر امری محال است.
اساسنامه فدراسیون فوتبال هم کم مشکل ساز نبود، 
دخالت های وزیر در فوتبال کار را تا تهدید به تعلیق 
فوتبال کشورمان هم رساند که باید تبعات بعدی آن را 
ببینیم. اخبار خوبی از مجلس و دادستانی کل کشور 
برای وزیر ورزش به گوش نمی رسد، از بازرسی پرونده 
ویلموتس بگیرید تا خبر استیضاح در آینده نزدیک که 
و  نزدیک  ورزش  وزارت  درب خروج  به  را  فر  سلطانی 

نزدیک تر می کند.
کمپینی هم در فضای مجازی برای استیضاح وزیر ورزش 
به وجود آمده است، که در کمتر از پانزده روز از شروع 
کارش، بیش از سی هزار امضا برای کشاندن سلطانی فر 
به مجلس جمع شده است، عددی که نشان دهنده لبریز 

شدن کاسه صبر فوتبالی ها از دست وزیر ورزش است.

سلطانی فر در لبه پرتگاه؛ فوتبال مهر مردودی کارنامه وزیر ورزش

دیدگاه

با اعلام مهدی تاج ویلموتس را سلطانی فر به تیم ملی تحمیل کرده بود آن هم به 
سفارش مرکز فرهنگی ایران هلند، که سال ۹۵ به دستور خود سلطانی فر تاسیس 
شده بود، این یعنی مجتمعی که برای معرفی سفال و چرم ایران در هلند افتتاح 

شده بود سرمربی تیم اول آسیا )در زمان وقت( را انتخاب کرده است!

میلاد حسین زاده

  خبرنگار
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این کشتی را سوراخ نکنیم که همه با هم غرق می شویم. 
ورزش هنوز هم از سالم ترین و پیشرو ترین بخش های 
جامعه است. احیای غرور ملی و ایجاد شور و نشاط در 

جامعه فقط با ورزش به دست می آید.

آن یکی نحوی به کشتی درنشست 
 رو به کشتی بان نهاد آن خودپَرست

گفت: هیچ از نحو خواندی ؟ گفت: لا 
 گفت: نیمِ عمرِ تو شد در فنا

دل شکسته گشت کشتیبان ز تاب 
 لیک آن دَم گشت خامش از جواب

باد، کشتی را به گردابی فکند 
 گفت: کشتیبان بدان نحوی، بلند

هیچ دانی آشنا کردن ؟ بگو 
 گفت: نَی، ای خوش جوابِ خوبرو

گفت: کُلِ عُمرت ای نحوی فناست 
 ز انکه کشتی ، غرقِ این گرداب هاست

»مولانا« به زیبایی در ابیاتش واقعیت های زندگی انسان 
ها را به تصویر کشیده است. ابیات بالا شرح برخورد یک 
فردی است که این روزها مشابه آن را زیاد می بینیم و پز 
همه چیزدان و خیلی دانا را در می آورند. نحوی یعنی کسی 
که نحو و سخن و حرف زدن را آن دوره خوب می دانسته 
و به قول معروف حرف زن خوبی بوده است. برای اینکه 
دانسته های خود ر ا به رخ بکشد کنار کاپیتان کشتی می 
آید و در حالی که کتابی سنگین و وزین زیر بغل زده باد 
به غبغب انداخته و به کشتیبان می گوید از نحو چیزی 

حالی ات هست؟
کاپیتان کشتی با خونسردی می گوید نه بابا. این ها به 
چه درد دریا و کشتی و طوفان ها می خورد. جناب حراف 
نیش می زند که نصف عمرت برفناست که از نحو و سخن 
چیزی نمی فهمی ! بنده خدا ناراحت شده و همانطور که 
سکان کشتی دستش هست به فکر فرو رفته است. صدا از 
عرشه کشتی بلند می شود که موج، موج، موج سنگین و 
طوفان... همه دستپاچه می شوند و به این در و آن در می 
زنند. از جمله نحوی پر حرف سراسیمه خودش را به کاپیتان 
می رساند و کاپیتان به او می گوید شنا بلدی؟ می گوید:»نه 
والا«! کشتیبان که گویی منتظر این صحنه بوده با تبختر 
می گوید تو به من گفتی چون نحو نمی دانم نصف عمرم بر 
فناست؟ حالا برو که کل عمرت برفناست؛ حال این مسئله 
کشتی و کشتیبان و... مصداق بارز داستان فوتبال ماست.

تشبیه کنیم فوتبال را به یک کشتی که همه درون آن 
نشسته ایم. قرار نیست همه، همه چیز را بدانند. باید هر 
کدام بنا بر تخصصی که داریم کمک کنیم تا این کشتی 
به سلامت از امواج سهمگینی که اکنون دچارش شده عبور 

کند. متاسفانه بعضا میخ برداشته و در دیواره کشتی سوراخ 
ایجاد می کنیم و وقتی یک خردمندی می رسد و پرسشی 
مطرح می کند که چه می کنید؟ می گوییم به شما ربطی 
دارم  دوست  و  خودمه  صندلی  نشستم  که  اینجا  ندارد، 
سوراخ کنم! غافل از اینکه همه با هم غرق می شویم. این 
کشتی که در حال حرکت هست از رئیس فدراسیون تا منِ 

نویسنده، همه با هم درون آن هستیم.
فوتبال یک برش از زندگی است. فوتبال متغیری از جامعه 
است. زنده یاد ناصر حجازی در پاسخ به پرسشی در تلویزیون 
پاسخ  است؟«  خراب  فوتبال  اوضاع  »چرا  شد  گفته  که 

داد:»کجا درست است که فوتبال درست باشد؟«

به رده بندی ده کشور بالای جدول بازی های المپیک نگاه 
کنید. به همان نسبتی که ورزش کشورها در ردیف های اول 
تا دهم نشستند اقتصاد و فرهنگ و اجتماع و سیاست و 
بقیه اجزای آن ها هم به همین ترتیب ترقی کرده است. با 
این وجود شما اگر سری به حوزه های اقتصادی و اجتماعی 
و فرهنگی و... بزنید خواهید دید که فوتبال و در مجموع 
افراد  دارد و هم  تری  مراتب هم فضای سالم  به  ورزش 
متخصص تری در پست های مورد نطر خدمت می کنند 
ضمن اینکه هزار برابر بیشتر از سرمایه ای که در آن صورت 
می گیرد خروجی دارد. آن هم خروجی معنوی و روحی 

و روانی.

با کدام ابزار و کدام بودجه می توانیم تمام 80 میلیون 
ایرانی را شاد کنیم و غرور ملی را در بطن جامعه احیا کنیم 
و جوانان و نوجانان را از مفاسد مختلف دور کنیم؟ چه نیرو 
و چه بودجه ای می تواند به طور همزمان شادی و نشاط را 
به جامعه تزریق کند و مردم ازشادی و نشاط به خیابان ها 

بکشاند و جشن و شادمانی به راه اندازند؟

عیب می چونکه بگفتی هنرش نیز بگوی

چرا ما با دست خودمان داریم همین منفذ شور و نشاط 
جامعه را می بندیم؟ این جامعه به شدت ملتهب و عصبی 
و دارای اقتصاد مریض که برخی ها  به اندازه کافی روی 
روح و روان مردم قدم آهسته می روند متعلق به من و شما 
و خانواده های ماست. این جامعه اگر شاد باشد به زن و 
فرزند و خواهر و مادر و اعضای خانواده ما شادی می دهد 
و اگر مریض باشد هم اول از همه به خانواده های خودمان 
آسیب می رساند. با دست خودمان این نعمت را و این 

وسیله شور و نشاط جامعه را نابود نکنیم.
وقتی ما رسانه های ورزشی به یک نماینده مجلس میدان 
می دهیم که بیاید و علیه خود ما آن هم فقط به دلیل 
اغراض سیاسی موضع بگیرد چه انتظاری داریم که همان 

نماینده به فکر درست کردن ورزش باشد؟

همین آقای قاضی زاده که در نقش منتقد قرارداد مربیان 
خارجی و دلسوز فوتبال و سرمایه های مردم دو ساعت تمام 
میدان پیدا کرد تا حرف ها و اطلاعات خود ما را به خورد 
خودمان بدهد و به عنوان مدعی العموم از حقوق باشگاه 
های نفتی دفاع کرد و به وزیر نفت حمله کرد که چرا باشگاه 
های نفتی را رها کرده و بودجه نمی دهد از جمله اولین 
نفراتی بود که وزارت نفت را از تیمداری و کمک به ورزش 
منع کرد و آن را در مجلس به تصویب رساند و حال بدون 
اینکه اشاره ای به بسته شدن دست های وزارت نفت از 
کمک به ورزش توسط خودشان کند می آید فریاد وامصیبتا 
سر می دهد که ایهاالناس ببینید وزیر نفت چه فرد ظالمی 

است که پول نفت را به باشگاه های نفتی نمی دهد!

بله! جزو کمیته ای است که برای دولت آینده برنامه ریزی 
می کنند و جهت اینکه برنده انتخابات آتی باشند دستور 
حمله به دولت فعلی از سوی دوستانش صادر شده است. 

گفتیم که بیاید کلی نگاه کنیم.
ورزش و مدیران ورزشی مشکلاتی دارند و هرگز نمی توان 
ادعا کرد که همه اجزای ورزش پاکِ پاک است و همه چیز  

و همه کَس سر جای خود هستند ولی این را قبول کنیم 
که بازدهی ورزش نسبت به بودجه ای که به آن تعلق می 
گیرد هزار برابر بیشتر است. اصلا نمی توان بازدهی ورزش 
را به پول قیاس کرد. پس از بازی ایران و مراکش در جام 
جهانی روسیه که منجر به پیروزی ایران شد چند صدها هزار 
ایرانی به خیابان ها ریختند و شادمانی کردند و یا بعد از 
پیروی بر آمریکا در جام جهانی 98 فرانسه و صعود تیم ملی 
در ملبورن خاطرتان هست چه جشن ملی خودجوش برپا 
شد؟ آیا می توان بر این جشن و شادی خودجوش »ارزش 

مادی« تعیین کرد؟
چقدر باید هزینه کنیم که مردم اینگونه شادمانانه بیایند 
کنار هم و متحد شوند و دل ها نزدیک شود و مهربانی ها 
زیاد شود و غرور ملی احیا گردد؟ پس بیاییم زیبایی های 
ورزش را هم ببینیم. وقتی »حسن یزدانی« طلای المپیک 
را گرفت چند هزار نوجوان و جوان برای کشتی به سالن ها 

مراجعه کردند.
وقتی تیم ملی کبدی بانوان در المپیک آسیایی جاکارتا 
قهرمان آسیا شد چقدر خانواده ها، دختران خود را به سالن 
های کبدی بردند؟ »حمیده عباسعلی«، »الهه منصوریان« و 
بسیاری از دختران ما که روی سکوی جهان و آسیا رفتند 

چقدر در خودباوری دختران ایران زمین نقش داشتند؟
البته نقاط تلخ و تاریکی هم در مدیریت های ورزش هست؛ 
فرصت طلبی هم می شود، افرادی که لیاقت ندارند با هزار 
سفارش به ورزش تحمیل شده اند ولی ورزش اکنون یکی 
از حرفه های اشتغال زاست که هزارن شغل همراه خو آورده 
و از طرفی در همین چند ماهی که رقابت های ورزشی 
تعطیل شده همه ما انگار یک چیزی گم کرده ایم. بیاییم 
این سرمایه عظیم را با سیاه نمایی از مردم نگیریم. بیاییم 
ضعف ها را کم کنیم و بر نقاط قوت بیفزاییم تا جامعه ای 
شاداب و پرنشاط با غرور بالای ملی داشته باشیم. تا جامعه 

ای سالم نه خموده و عصبی درست کنیم.
نقاط ضعف هست و سوءاستفاده های بسیاری هم شده 
و مدیران نالایق هم صندلی های بسیاری را اشغال کرده 
اند که در اندازه نگهبان دم در آن فدراسیون ها هم نیستند 
ولی اگر برآیند کلی را نگاه کنیم خواهیم دید ورزش سالم 
تر از بسیاری جاهاست. ضمن اینکه خروجی که ورزش به 
جامعه می دهد قابل مقایسه با هیچ ابزار و نیرو و سرمایه 

ای نیست...

حرف آخر

»دنیای هوادار« گزارش می دهد؛

این قدر فوتبال را سرکوفت نکنیم
»ورزش« بزرگترین عامل احیای غرور ملی است

سیدرضا فیض آبادی

 نویسنده و روزنامه نگار

تشبیه کنیم فوتبال را به یک کشتی که همه درون آن نشسته ایم. قرار نیست همه، همه 
چیز را بدانند. باید هر کدام بنا بر تخصصی که داریم کمک کنیم تا این کشتی به سلامت 
از امواج سهمگینی که اکنون دچارش شده عبور کند. متاسفانه بعضا میخ برداشته و در 
دیواره کشتی سوراخ ایجاد می کنیم و وقتی یک خردمندی می رسد و پرسشی مطرح 
می کند که چه می کنید؟ می گوییم به شما ربطی ندارد، اینجا که نشستم صندلی خودمه 
و دوست دارم سوراخ کنم! غافل از اینکه همه با هم غرق می شویم. این کشتی که در 

حال حرکت هست از رئیس فدراسیون تا منِ نویسنده، همه با هم درون آن هستیم.


